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Zapisnik – 9. sjednica 

Savjeta za mlade Vlade Republike Hrvatske 

održana je 25. srpnja 2023. godine 

 

Vrijeme: od 11:00 do 12:10 sati 

Mjesto: online/Microsoft Teams aplikacija 

Prisutni: Željka Josić, državna tajnica Središnjeg državnog ureda za demografiju i mlade 

članovi/ice Savjeta: dr. sc. Josip Jagodar, predsjednik Savjeta za mlade VRH,  

Tomislav Milunović, Danijela Žagar, Maja Cvjetojević, Marko Paškvan, dr. sc. 

Krešimir Šamija, Valentina Cesar, Lana Belas, dr. sc. Sanja Žaja Vrbica,  dr. sc. 

Nedjeljka Balić Nižić, Tin Meštrović, Ivan Majstorić, Tanja Mravlinčić, Mihaela 

Špiljak, Božidar Nikša Tarabić 

 

zamjenici/e članova/ica Savjeta: Ivana Barac, Vedran Blažeka, Željana Zaharija, 

Emina Grd, Vesna Lendić Kasalo, Mihaela Mažuran,  

 

ostali prisutni: Duška Bogdanović, Paula Brajević, Annette Mufić Trojković 

 

Odsutni: ispričani članovi/ice i zamjenici članova/ica Savjeta: Tomislav Leko,  Mirela Kalcina, 

Anja Jelavić, Tihana Naglić 

 

tajnica Savjeta: Lana Budrovac 

 

ostali odsutni članovi/ice i zamjenici članova/ica Savjeta: Željka Hudolin, Olga 

Plazibat Novosel, Ivan Lakoš, mr. sc. Helena Štimac Radin, Nikola Zdunić, Karmela 

Franić, Kristina Jambrošić, Ante Galić, Mario Žuliček, Mladen Puškarić, Valentina 

Mucak, Alen Šukurica, Enea Desardo, Anja Veg, Gabrijel Grediček, Nika Krajnović, 

Nikolina Vojta, Tatjana Matić, Leo Staković, Kaja Pavlinić 

 

 

 

Predloženi dnevni red sjednice: 

 

1. Usvajanje zapisnika sa 7. sjednice 

2. Izvješća o radu i preporuke radnih skupina Savjeta 

3. Predstavljanje istraživanja Udruge Val Lastovo 

4. Rasprava o Zakonu o savjetima mladih 

5. Prijedlog završnog izvješća o radu Savjeta 

6. Razno 
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Po uvodnim obraćanjima predsjednika Savjeta, dr. sc. Josipa Jagodara i državne tajnice 

Središnjeg državnog ureda za demografiju i mlade, Željke Josić, dr. med., predsjednik Savjeta 

dao je predloženi Dnevni red sjednice na dopunu. 

 

Kako nije bilo prijedloga za dopunu, predsjednik Savjeta, dr. sc. Josip Jagodar dao je predloženi 

Dnevni red na usvajanje. 

 

Dnevni red je jednoglasno usvojen. 

 

 

Ad 1.) Usvajanje zapisnika sa 7. sjednice  

 

Predsjednik Savjeta, dr. sc. Josip Jagodar izvijestio je prisutne kako je prijedlog Zapisnika sa 

7. sjednice Savjeta poslan elektroničkim putem svim članovima na očitovanje, te da su 

zaprimljena dva prijedloga za izmjenu i dopunu Zapisnika. 

 

Božidar Nikša Tarabić predložio je izmjene Zapisnika na način da se dio rečenice: "(...) predlaže 

se da Radna skupina stane s radom te da se isti dalje razvija u okviru rada Hrvatskog društva 

psihologa." zamijeni sa: "(...) predlaže se da Radna skupina stane s radom te da se isti dalje 

razvija u okviru rada Koordinacije organizacija i stručnjaka pod vodstvom Društva psihologa 

Sisačko-moslavačke županije.". 

 

Leo Staković predložio je da se ulomak na stranici broj 8 koji glasi: "Nastavno pod točkom 

Razno, Leo Staković i Ivan Majstorić su potvrdili već izražene sugestije kako bi Savjet trebao 

biti više otvoren mladima i javnosti te bi njegove aktivnosti trebale biti medijski popraćene. 

Predloženo je da se na početku mandata sljedećeg saziva izradi kalendar sjednica koji bi olakšao 

rad Savjeta vezano uz organizaciju sjednica. Nadalje je istaknuta važnost što kraćeg roka 

između dvaju saziva, a imajući na umu da ovaj saziv ima mandat do 31. srpnja Josip Jagodar je 

najavio kako će novi javni poziv za izbor kandidata za članove i zamjenika Savjeta biti objavljen 

u srpnju." izmijeni odnosno dopuni na sljedeći način, dodajući odgovor koji je na postavljeno 

pitanje zaprimljen od Valentine Cesar: "Nastavno pod točkom Razno, Leo Staković i Ivan 

Majstorić su potvrdili već izražene sugestije kako bi Savjet trebao biti više otvoren mladima i 

javnosti te bi njegove aktivnosti trebale biti medijski popraćene. Valentina Cesar odgovorila je 

da su svi zapisnici sa sjednica dostupni na mrežnim stranicama i društvenim mrežama SDUMD-

a, tako da su na taj način u svakom trenutku javno dostupni svima. Predloženo je da se na 

početku mandata sljedećeg saziva izradi kalendar sjednica koji bi olakšao rad Savjeta vezano 

uz organizaciju sjednica. Nadalje je istaknuta važnost što kraćeg roka između dvaju saziva, a 

imajući na umu da ovaj saziv ima mandat do 31. srpnja Josip Jagodar je najavio kako će novi 

javni poziv za izbor kandidata za članove i zamjenika Savjeta biti objavljen u srpnju." 

 

Predsjednik Savjeta dao je dopunjeni prijedlog Zapisnika na usvajanje. 

 

Zapisnik sa 7. sjednice jednoglasno je usvojen. 
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Ad.2.) Izvješća o radu i preporuke radnih skupina Savjeta 

Predsjednik Savjeta, dr. sc. Josip Jagodar pozvao je koordinatore dviju aktivnih radnih skupina 

Savjeta -  Radne skupine za mentalno zdravlje mladih i Radne skupine za mlade u ruralnim i 

udaljenim područjima, da predstave rezultate rada radnih skupina, uz napomenu da su svi 

dokumenti proizašli kao rezultat rada navedenih radnih skupina prethodno dostavljeni 

članovima Savjeta putem elektroničke pošte1.   

 

Koordinator Radne skupine za mentalno zdravlje mladih, g. Božidar Nikša Tarabić ukratko se 

osvrnuo na rad Radne skupine i prijedloge koji su proizašli iz rada Radne skupine.  

Kako nije bilo dodatnih pitanja za raspravu, predsjednik Savjeta je po izlaganju g. Tarabića dao 

na usvajanje dokument „Pregled stanja, trendova i preporuka za kreiranje i unaprjeđenje 

politika i akcija u području zaštite mentalnog zdravlja mladih“2. 

 

Dokument „Pregled stanja, trendova i preporuka za kreiranje i unaprjeđenje politika i akcija u 

području zaštite mentalnog zdravlja mladih“ jednoglasno je usvojen. 

 

Koordinator Radne skupine za mlade u ruralnim i udaljenim područjima, g. Ivan Majstorić 

izložio je prisutnima sažetak rezultata anketnog istraživanja „Životni uvjeti i prilike za mlade u 

ruralnim i udaljenim područjima Republike Hrvatske“.3  

 

Po izlaganju istaknuo je da će prezentaciju s rezultatima anketnog istraživanja „Životni uvjeti i 

prilike za mlade u ruralnim i udaljenim područjima Republike Hrvatske“ i preporukama Radne 

skupine za mlade u ruralnim i udaljenim područjima dostaviti Odboru za obitelj, mlade i sport 

i Odboru za poljoprivredu u svrhu daljnje suradnje na zastupanju interesa mladih, a posebno 

mladih u ruralnim i udaljenim područjima. 

 

Ad.3.) Predstavljanje istraživanja Udruge Val Lastovo 

Gđa Annette Mufić Trojković predstavila je projekt udruge „Val“ Lastovo pod nazivom 

„Watchdog-otok Lastovo“, u dijelu koji se odnosio na ciljanu skupinu mladih otoka Lastova. 

 

Kroz projekt je krajem 2022. godine provedeno anketno istraživanje među mladima na otoku 

Lastovu s ciljem utvrđivanja problema s kojima se mladi susreću kao i zagovaranja interesa 

mladih s otoka Lastova pred donositeljima odluka4. 

 

 
1 Svi dokumenti proizašli kao rezultat rada radnih skupina Savjeta nalaze se u privitku ovog zapisnika  
2 Prilog 2. „Pregled stanja, trendova i preporuka za kreiranje i unaprjeđenje politika i akcija u području zaštite 

mentalnog zdravlja mladih“ 
3 Privitak 5. Prezentacija s rezultatima anketnog istraživanja „Životni uvjeti i prilike za mlade u ruralnim i 

udaljenim područjima Republike Hrvatske““ 
4 Prilog 6. Projekt Watchdog-otok Lastovo - brošura 
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Među problemima s kojima se suočavaju mladi s otoka Lastova posebno se ističu uvjeti 

organizacije života izvan obiteljskog doma te nedostatan kontakt s obitelji zbog školovanja u 

većim gradskim središtima (Split), poteškoće u ostvarivanju zdravstvene zaštite u mjestu 

školovanja, loša prometna povezanost, nefleksibilnost u organizaciji nastave i nedostatni 

sadržaji za mlade u matičnoj zajednici.  

 

Gđa Annette Mufić Trojković potom se osvrnula na pitanje osiguravanje sadržaja za mlade koje 

pružaju organizacije civilnoga društva. Istaknula je kako organizacije civilnoga društva s otoka 

moraju prilikom prijave projekata na natječaje zadovoljiti jednake uvjete kao i organizacije 

civilnoga društva koje djeluju u gradovima. To se posebno odnosi na osiguravanje određenog 

broja korisnika projekta, koje zbog specifičnosti strukture stanovništva na otoku udruge ne 

mogu osigurati veliki broj korisnika. Stoga je apelirala da se specifičnosti s kojima se suočavaju 

otoci uzmu u obzir prilikom propisivanja natječajnih uvjeta.  

 

Državna tajnica, Željka Josić, dr. med. istaknula je kako je Središnji državni ured za 

demografiju i mlade na inicijativu Studentskog zbora razgovarao na temu osiguravanja prava 

studenata na primarnu zdravstvenu zaštitu te da se izmjenama i dopunama Zakona o 

zdravstvenoj zaštiti omogućilo da studenti i izvan mjesta prebivališta mogu ostvariti pravo na 

primarnu zdravstvenu zaštitu.  

 

Gđa Maja Cvetojević, predstavnica Ministarstva zdravstva, potvrdila je da prema Zakonu o 

izmjenama i dopunama Zakona o zdravstvenoj zaštiti studenti, kao i sve osigurane osobe  

Hrvatskog zavoda za zdravstveno osiguranje, koji se zateknu na području druge županije u kojoj 

nije sjedište njihovog izabranog liječnika primarne zdravstvene zaštite, u slučaju zdravstvenih 

problema imaju pravo na zdravstvenu zaštitu koju mogu ostvariti u najbližoj ordinaciji primarne 

zdravstvene zaštite odnosno kod bilo kojeg liječnika obiteljske medicine  koji ima ugovor s 

Hrvatskim zavodom za zdravstveno osiguranje, a ne samo u službama za hitnu zdravstvenu 

zaštitu. 

Državna tajnica, Željka Josić, dr. med. osvrnula se i na pitanje nedostatnih smještajnih 

kapaciteta u učeničkim i studentskim domovima u Splitu i Korčuli i prilagodbe organizacije 

nastave, te je istaknula da su to pitanja koja je potrebno uputiti Ministarstvu znanosti i 

obrazovanja. 

Gđa Ivana Barac, predstavnica Ministarstva znanosti i obrazovanja, istaknula je da je o 

mogućnosti rješavanja spomenutih pitanja potrebno raspravljati i s osnivačima škola odnosno 

županijama kako bi se iznašla rješenja koja će na optimalan način odgovarati na potrebe 

učenika. Dodatno je istaknula da se online nastava i škola na daljinu pokušavala u vrijeme 

pandemije izbjeći naročito u srednjim strukovnim školama zbog osiguravanja obrazovnog 

standarda odnosno mogućnosti usvajanja ishoda koji su temeljeni na kurikulumima no, da je u 

dogovoru s osnivačima škola treba razmotriti i ovu mogućnosti, a sve u cilju da se učenicima 

olakša situacija s kojom se suočavaju. 
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Ad 4.)  Rasprava o Zakonu o savjetima mladih 

Predsjednik Savjeta istaknuo je da je ova točka uvrštena u dnevni red sjednice na zamolbu g. 

Lea Stakovića, a kako predlagatelj nije bio prisutan, predsjednik Savjeta izvijestio je prisutne 

kako je Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o savjetima mladih Hrvatski sabor donio na 

sjednici 14. srpnja 2023. godine. Istaknuo je kako će donesene izmjene i dopune pozitivno 

utjecati na položaj mladih u savjetima mladih te na rad savjeta mladih. 

 

Kako nije bilo dodatnih komentara za raspravu, predsjednik Savjeta zaključio je ovu točku 

dnevnog reda. 

 

Ad 5.)  Prijedlog završnog izvješća o radu Savjeta 

Predsjednik Savjeta je izvijestio kako, temeljem točke VIII. Odluke o osnivanju savjeta za 

mlade (NN 26/2021), Savjet na kraju mandata podnosi izvješće o svome radu Vladi Republike 

Hrvatske.  

 

S tim u vezi, prijedlog završnog izvješća dostavljen je elektroničkim putem članovima Savjeta 

na očitovanje. Pristigao je prijedlog Ureda za ljudska prava i prava nacionalnih manjina Vlade 

Republike Hrvatske, da bi Izvješće, s ciljem unaprjeđenja preglednosti, uvodno trebalo 

sadržavati sažetak koji bi jasno prikazao postignute rezultate i izazove u radu Savjeta za mlade. 

Također predlaže se promjena pojedinih zapisničkih dijelova teksta u prošlo vrijeme, a 

potencijalno i razmatranje sažimanja ključnih rasprava i sadržaja sjednica Savjeta za mlade 

Vlade Republike Hrvatske umjesto navođenja cjelovitih zapisničkih tekstova. 

Dodatno je  napominje kako će se tekst Izvješća dopuniti Zapisnikom sa 9. sjednice Savjeta, po 

njegovu usvajanju, a koje će se održati elektroničkim putem. 

 

Predsjednik Savjeta predložio je da se navedene izmjene ne unose u predmetno Izvješće ali da 

se svako uzmu u obzir prilikom izrade budućih izviješća o radu Savjeta, te je prijedlog Izvješća 

dao na usvajanje.  

 

Izvješće je jednoglasno usvojeno. 

 

 

Ad 6.)  Razno 

Predsjednik Savjeta osvrnuo se na protekli rad Savjeta u ovom mandatu. Zahvalio je svim 

članovima i zamjenicima članova koji su aktivno sudjelovali u radu Savjeta i doprinijeli 

njegovoj promociji. Posebnu zahvalu uputio je g. Tarabiću i g. Majstoriću zbog predanog rada 

u radnim skupinama kojima su koordinirali te postignutim rezultatima. 

 

Posebno je istaknuo želju da budući saziv Savjeta svoj rad organizira u različitim dijelovima 

Hrvatske. 
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Državna tajnica se također zahvalila svima koji su aktivno sudjelovali u radu Savjeta. Istaknula 

je kako rezultati predstavljenih istraživanja mogu biti dobar temelje za rad sljedećeg saziva 

Savjeta.  

 

Kako nije bilo daljnjih prijedloga za raspravu, predsjednik Savjeta zaključio je 9. sjednicu 

Savjeta za mlade Vlade Republike Hrvatske u 12:10 sati. 

 

Zapisnik sastavila 

Emina Grd 

PREDSJEDNIK SAVJETA ZA MLADE 

VLADE REPUBLIKE HRVATSKE 

 

dr.sc. Josip Jagodar, v.r. 

 

 

Privitci: 

Privitak 1. Izvještaj o radu Radne skupine za mentalno zdravlje mladih 

Privitak 2. „Pregled stanja, trendova i preporuka za kreiranje i unaprjeđenje politika i akcija u 

području zaštite mentalnog zdravlja mladih“ 

Privitak 3. Sažetak aktivnosti Radne skupine za mlade u ruralnim i udaljenim područjima  

Privitak 4. Sažetak provedenog anketnog istraživanja „Životni uvjeti i prilike za mlade u 

ruralnim i udaljenim područjima Republike Hrvatske“ 

Privitak 5. Prezentacija „Životni uvjeti i prilike za mlade u ruralnim i udaljenim područjima 

Republike Hrvatske“ 

Privitak 6.  Projekt Watchdog-otok Lastovo - brošura 

 

KLASA: 230-02/1/21-01/3 

URBROJ: 519-04-1/4-23-139 

Zagreb, 27. srpnja 2023. 


